
PROTOKÓŁ Nr 1/06  
z posiedzenia wspólnego Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i 

Ochrony Środowiska z Komisją Rewizyjną  
i Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  

Rady Miejskiej w Golczewie 
odbytego w dniu 4 grudnia 2006 r. 

 
Posiedzeniu przewodniczył Grzegorz Dyksy Przewodniczący Komisji Finan-
sów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Ochrony Środowiska, Komisji Rewizyjnej i członkowie Ko-
misji Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych . 
W posiedzeniu uczestniczyli: Marian Kiełbasa - burmistrz. Ireneusz Wilk - 
sekretarz gminy oraz Emilia Strycharczyk - skarbnik gminy. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Porządek obrad komisji: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
1) otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum, 
2) przedstawienie porządku obrad 
 

2. Ocena materiałów sesyjnych: 
1) Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatów rad-

nych, 
2) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru osobowych 

składów komisji Rady Miejskiej w Golczewie, 
3) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 

Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania, 
4) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do Ce-

lowego Związku Gmin R-XXI, 
5) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia zakładu 

budżetowego pod nazwą Zakład Usług Publicznych z siedzibą w Gol-
czewie 

6) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy 
Golczewo na 2006 r. 
 

 
3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Przewodniczący obrad stwierdził, że w posiedzeniu udział bierze 13 
członków Komisji i komisje są władne do wydawania opinii i wniosków do 
rozpatrywanych tematów na posiedzeniu. 

Powitał radnych i zaproszonych gości następnie przedstawił porządek 
obrad, według którego będzie prowadzone posiedzenie. 

 
Do porządku obrad nie wniesiono uwag. 
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Ad 2. Sprawy sesyjne 

 

Ad.1) Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatów 

radnych przedstawił Mieczysław Perużyński przewodniczący Rady Miejskiej 

i poinformował, że Pan Andrzej Danieluk i Pan Marek Orszulak zostali wy-

brani radnymi w wyborach samorządowych w dniu 12 listopada 2006 r. 

Pan Andrzej Danielik w II turze wyborów został wybrany burmistrzem, zaś 

Pan Marek Orszulak zgodnie z art., 24b ustawy o samorządzie gminnym, 

przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radnego nie złożył wniosku 

o urlop bezpłatny na okres sprawowania mandatu radnego. Nie spełnił wy-

mogów określonych ustawą, więc jest to równoznaczne ze zrzeczeniem się 

mandatu radnego. 

 Marian Kiełbasa burmistrz dodał, że Pan Marek Orszulak jest zatrud-

niony na stanowisku kierowcy samochodu pożarniczego na ¼ etatu. 

Komisje wydały pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

 Ad. 2) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru oso-

bowych składów komisji Rady Miejskiej w Golczewie Mieczysław Perużyński 

przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił składy osobowe Komisji Rady i 

poinformował, że wielu radnych zgłosiło chęć pracy w dwóch komisjach. Nie 

jest to sprzeczne z prawem w związku z tym posiedzenia Komisji, w których 

nazwiska się powielają będą łączone. 

Poinformował, że Komisje same ze swojego składu wybiorą przewodniczą-

cych Komisji. 

 

Komisje wydały pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały. 

 

 Ad. 3) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia 

do Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania przedstawił Maian 

Kiełbasa burmistrz i poinformował, że zgodnie ze Statutem Stowarzyszenia 

Gmin Polskich Euroregionu Pomerania, gminę o liczbie powyżej 10.000 

mieszkańców reprezentuje jeden delegat, na okres równy kadencji. Dotych-
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czas Gminę reprezentowała osoba pełniąca funkcję organu wyko-

nawczego Gminy dodał, że przeprowadził rozmowę z Panem Andrzejem Da-

nielukiem, który wyraził zgodę na reprezentowanie Gminy w Stowarzysze-

niu. 

Komisje wydały pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Ad. 4) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia 

do Celowego Związku Gmin R-XXI przedstawił Marian Kiełbasa i poinformo-

wał, że Zgodnie ze Statutem Związku w jego skład wchodzi po dwóch przed-

stawicieli gmin będących członkami Związku. Dotychczas oprócz burmi-

strza, drugim przedstawicielem Gminy Golczewo był Przewodniczący Rady, 

zgodnie z ustawą o samorządzie Gminnym drugiego przedstawiciela Związ-

ku wyznacza rada gminy. Burmistrz zaproponował osobę radnego Mieczy-

sława Perużyńskiego Przewodniczącego Rady na drugiego przedstawiciela 

Związku. 

Komisje wydały pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały. 

 Radny Tomasz Wawrzyński prosił o wyjaśnienie, czym zajmują się 

dane organizacje. 

 Marian Kiełbasa Burmistrz przestawi zakres działania Stowarzyszenia 

Gmin Polskich Euroregionu Pomerania i Związku Gmin R-XXI w punkcie 

„Wolne wnioski i zapytania”. 

 

Ad. 5) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 

zakładu budżetowego pod nazwą Zakład Usług Publicznych z siedzibą w 

Golczewie przedstawił Marian Kiełbasa burmistrz i poinformował, że Rada 

poprzedniej kadencji uchwałą Nr XXXIX/258/06 z dnia 27 października 

2006 r. przyznała jednorazową dotację dla Zakładu Usług Publicznych w 

Golczewie na pierwsze wyposażenie w środki obrotowe w wysokości 105 tys 

zł z przeznaczeniem na zakup sprzętu komputerowego wraz z oprogramo-

waniem oraz na doposażenie w niezbędne urządzenia ujęć wodnych tj. w 

pompy i inne urządzenia. 

Zapis w § 6 omawianej uchwały nie spełnia wymogów ustawy o finansach 

publicznych, ponieważ środek trwały jest powyżej 3,5 tys zł. 
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Na ten zapis zwróciła uwagę Regio- nalna Izba Obrachunkowa, w związ-

ku z tym w chwili obecnej istnieje potrzeba dokonania zmian w poprzedniej 

uchwale i wykreślenie z niej § 6. Jest to nie wielka różnica, która ma wpływ 

na zasady rozliczania i księgowania poszczególnych wydatków. 

W chwili obecnej projekt budżetu na 2007 r. obejmuje ten wydatek, dlatego 

też, aby umożliwić wydatkowanie środków finansowych na ww. cel należy 

dokonać zmiany w § 621 – dotacje celowe z budżetu na finansowanie lub 

dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych dla 

zakładów budżetowych. 

Poinformował, że po przeprowadzonej reorganizacji Zakładu, Zakład uzy-

skane dochody na koniec roku będzie przekazywał dla Gminy.  

W związku z likwidacją Zakładu, Gmina przejmuje wszelkie ich zobowiąza-

nia i należności. 

Komisje wydały pozytywną opinię do przedłożonego projektu uchwały. 

 

 Ad. 6) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie 

Gminy Golczewo na 2006 r. przedstawiła Emilia Strycharczyk skarbnik 

gminy i poinformowała, że w związku ze zwiększeniem subwencji oświato-

wej o kwotę 14.722 zł zwiększa się dochody Gminy, zaś wydatki zwiększa 

się w dziale 750 Administracja publiczna z przeznaczeniem na diety rad-

nych i sołtysów, w rozdziale 756 zwiększa się Dochody od osób prawnych i 

fizycznych nie posiadające osobowości prawnej za pobór inkasa, ponieważ 

przy planie budżetu nie był wyliczony podatek dochodowy. 

Rozdział 801 Oświata i wychowanie zwiększa się wydatki o kwotę subwencji 

w wysokości 17 tys zł. na działalność bieżącą. W dziale Kultura fizyczna i 

sport zwiększa się wynagrodzenia i pochodne z tytułu umów – zlecenia tre-

nera „Iskry” Golczewo oraz za pranie odzieży dla piłkarzy „Znicz” Wysoka 

Kam. Umowy te nie były planowane w budżecie, ponieważ zostały zawarte w 

ciągu roku. 

Komisje wydały pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący obrad ogłosił 10 min przerwy. 

Po przerwie o godz. 1530 Przewodniczący wznowił posiedzenie Komisji 
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Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania 

 Marian Kiełbasa burmistrz na podstawie Statutów przedstawił cele, 

zadania i zakres działania Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Po-

merania oraz Związku Celowego Gmin R-XXI. 

Poinformował również, że zrzeszenie się gmin w związkach daje większe 

możliwości uzyskania dodatkowych środków finansowych. 

Podpisując porozumienie ze Związkiem Gmin, Gmina Golczewo wywożąc 

nieczystości stałe oszczędza 32 % ogólnych kosztów. 

 

 Radna Wiesława Trepkowska zapytała, dlaczego zakupiono meble do 

Urzędu Miejskiego skoro obiecano, że jeśli będą środki finansowe wówczas 

zostaną zakupione ławki do szkoły. 

 Marian Kiełbasa burmistrz wyjaśnił, że zakup mebli do Urzędu był 

zawarty w planie budżetu. Realizując budżet nie ma dowolności prowadze-

nia wydatków. 

W przyszłym roku jest planowany wzrost wydatków o 77,2 % na zakup 

sprzętu i na wyposażenie szkół. 

 Ireneusz Wilk sekretarz gminy dodał, że Gmina środki finansowe na 

zadania własne i zadania zlecone otrzymuje od Wojewody. Z otrzymanych 

środków na zadania zlecone nie można przekazać na zadania własne, po-

nieważ wydatki szkół są zadaniami własnymi i muszą być związane z okre-

ślonym zadaniem np. na wybory. W przeciwnym razie środki te Gmina mu-

siałaby zwrócić. 

 Radny Tomasz Bartniczuk zapytał o kwotę 17.722 zł oświata i wy-

chowanie zawartej w projekcie uchwały. Czym Gmina się kierowała przeka-

zując podane kwoty dla liceum, gimnazjum oraz dla ZEAS-u, zwrócił uwagę 

na wykazane wysokości kwot. prosił również o wyjaśnienie na jaki cel prze-

znaczona jest kwota 455 zł Pozostała działalność, wynagrodzenia i pochod-

ne. 

 Skarbnik wyjaśniła, że na podstawie potrzeb określonych przez księ-

gową ZEAS-u na bieżące potrzeby szkół, tj. na zakup opału do budynku po 

byłej szkole w Mechowie, opłaty za internet, telefony, delegacje dla nauczy-

cieli oraz na zakup papieru. 
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Kwota 455 zł została przeznaczona na egzaminy dla nauczycieli ubiega-

jących się o stopień nauczyciela mianowanego. 

Poinformowała, że w uchwale jest pomyłka, winno być: ZEAS – 700 zł, li-

ceum – 3.467 zł , gimnazjum – 1.700 zł, błędy te zostaną poprawione w pro-

jekcie uchwały. 

 Radny Kazimierz Leus zwrócił uwagę na wałęsające się psy. 

Burmistrz odpowiedział, że od 1 stycznia 2007 r. zostanie otwarte schroni-

sko dla zwierząt, jest zakupiony odpowiedni sprzęt. Poinformował, iż po-

przednia Rada podjęła już uchwałę w sprawie ewidencji psów, na podstawie 

której będzie można ustalić właściciela wałęsającego się psa. 

Ogólny sposób czipowania psów zostanie jeszcze dopracowany ze względu 

na zawarte w czipach dane osobowe właściciela. 

Poinformował, że podpisano porozumienia z 7 gminami, każda z gmin okre-

śliła ilość przekazywanych psów – ogólnie w schronisku będzie 135 stano-

wisk dla psów. 

 Radny Mieczysław Perużyński przewodniczący Rady przypomniał o 

obowiązku składania oświadczeń majątkowych i o konsekwencjach ich nie 

złożenia w określonym terminie. 

 

 Radny Lech Ferdynus zaproponował, aby Radni pełnili dyżury, dając  

mieszkańcom możliwość spotkania się z nimi. 

Zaproponował, również, aby Gmina wydawała biuletyn informacyjny. 

 

 Radny Grzegorz Dyksy przewodniczący obrad uważa, że radni mogliby 

ustalić dyżury i jeden raz w tygodniu, jeden z radnych pełniłby taki dyżur 

dodał, że jest to kwestia do rozważenia. 

 

 Radny Mieczysław Perużyński przewodniczący Rady zwrócił uwagę, iż 

radny winien działać dla ogólnego dobra Gminy i dobra ogółu mieszkańców. 

 

Ad 4 Zakończenie obrad 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji dokonał 

zamknięcia wspólnego posiedzenia Komisji Finansów, Rozwoju Gospo-
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darczego i Ochrony Środowiska z Komisją Rewizyjną i Komisją Oświa-

ty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:      Przewodniczył: 

Inspektor       Przewodniczący Komisji  
       Finansów, Rozwoju Gospodarczego 
            i Ochrony Środowiska 

 
Danuta Krupa      Grzegorz Dyksy 

 
 
 
 
 
 
 
 


